



非常
CollaborateHK
協作

About CollaborateHK

關於非常協作



“A platform to empower bottom-up place activation and facilitate cross-sector collaboration”

「一個致力促進民間活用閒置土地，連繫跨界別協作的平台」

Many initiatives to improve life at a neighbourhood level start small. They are often best started by residents and local interest groups, but encounter hurdles in the form of high startup costs, complex application procedures and a lack of project management experience.

Founded in 2018, CollaborateHK is the first ever not-for-profit advisory and collaboration platform which facilitates the implementation of bottom-up placemaking initiatives in Hong Kong. Through working with different sectors across the city, we strive to assist community groups in overcoming challenges they may face in delivering vacant land activation projects.

By empowering locals with a voice, their creative imaginations can be effectively transformed into feasible action that brings immense benefits to their neighbourhood, and eventually, enhances residents' social well-being and the livability of Hong Kong.

很多改善生活的想法都是由社區層面開始，而當區居民和關注團體更是推行社區項目的最佳人選；然而往往因為種種原因，例如昂貴的項目起動經費、繁複的申請程序，加上欠缺實踐經驗而令他們卻步。

非常協作成立於2018年，是香港首個提倡社區主導項目的非營利機構，透過提供諮詢及跨界別協作平台，致力促進社會上不同群體的共同協作，與社區團體一同面對現時在活用閒置土地以推行不同項目時所遇到的挑戰。

我們認為如能增加資訊的透明及普及程度，當區居民和關注團體對其社區的了解和無限創意將可轉化成不同可行的社區主導項目，以改善社區生活、建立社群歸屬感，更可提高各區市民的生活水平，令香港成為一個更宜居的城市。



How Can We Help? 我們可以如何幫忙?

-  1 Provide professional advice to project proponents
提供專業意見予項目倡議者
-  2 Liaise with government coordination unit
聯繫政府相關部門
-  3 Curate community engagement programmes
策劃不同公眾參與活動
-  4 Assist in search for funding
協助尋找資金
-  5 Build capacity of community groups
社區組織能力培訓
-  6 Evaluate and validate community projects
評估及認證社區項目
-  7 Monitor CHK community projects
監察獲認證項目

How to kick-start our collaboration? 如何開始協作?

Audit & Assessment 研究及評估

- Identify target site
識別合適的土地
- Site visit and inspection
選址考察及研究

Pre-Submission Stage
遞交土地申請前

Reach out to us
接觸我們

Upon successful application
成功獲批土地後

Evaluation 評估

- Continuous evaluation and monitoring to ensure smooth project delivery
持續評估及監察項目的順利推行

Project Implementation Stage
項目推行階段

Brainstorm 集思廣益

- Assess potentials and limits
評估潛力及局限
- Identify local stakeholder, their needs & concerns
識別地區持分者及各群體的需要及考慮
- Draft initial land application proposal
草擬初步土地申請計劃書

Collaboration & Consultation 協作及諮詢

- Liaise with government bureaux for policy support
聯絡相關政府部門以取得政策支持
- Explore potential sponsorship
協作尋找資金
- Line up professionals to facilitate co-design process
連繫專業人士去共同促成設計
- Understand public aspirations through community engagement programme
透過不同社區參與活動去收集公眾意見

Development 工程

- Construction and Building Works
建造及建築工程

Shing Wong St. Community Living Room 城隍街社區客廳

Friends of the 30 Houses
Neighbourhood
卅間之友

- Heritage revitalization
歷史保育活化
- Multi-functional
public space
多功能自主公共空間



Green Cadogan Community Edu-tainment Space 綠加園社區環保工作室

Wisdom Regeneration
智在環保

- Unlocking ex-market booth
活用閒置舊市場攤檔
- Green recycling
and education
環保回收教育



Tin Shui Wai House of Stories 天水圍故事館

Hong Kong Young Women's
Christian Association –
Tin Library
香港基督教女青年會 – 天拉吧

- Dress-up the flyover
橋底大改造
- Community arts co-creation
社區藝術創作



Tin Shui Wai Neighbour-Wood 天水圍草木鄰居 漁農文化體驗

Tin Shui Wai Community
Development Network
天水圍社區發展網絡

- Community farming and
ex-fish pond Rehabilitation
社區農業及漁塘復育
- Permaculture education
永續生活教育



Tai Po School of Everyday Life 大埔生活書院

School of Everyday Life
生活書院

- Village school restoration
村校復修
- ♥ Life education
生命教育



Chuen Lung Photography Educational Centre 川龍攝影教育中心

Hong Kong International Photo Festival
香港國際攝影節

- Village school reactivation
鄉村在地創生
- Photography arts & culture
藝術攝影文化



Other Scope of Work 其它工作

Social Impact Assessment 社會影響評估

To better assess the social benefit of community initiatives, CollaborateHK is engaging specialists in the Social Impact Assessment field to formulate a tailor made framework.

我們正積極和不同專家學者合作，制定符合香港社區脈絡的社會影響評估，以審視不同項目的社會效益。



Education and Capacity Building Programme 社群能力提升教育計劃

CollaborateHK is devoted to sharing and raising public awareness towards participatory planning practices. We will continue to collaborate with universities and professional institutes in educational, research and capacity building programmes.

我們致力分享及提高公眾對社區規劃議題的關注，並持續和不同大專院校及專業學會合作，提供教育、研究、能力培訓等項目。

Vacant Site Directory 閒置土地目錄

In collaboration with different academic institutions, CollaborateHK is developing a free, open-to-all online directory to facilitate community groups in search for suitable short-term tenancy sites. This user friendly database will feature on-site photos, satellite images and filters to improve users' experience.

我們正與不同大專院校合作，製作公開及免費的閒置土地目錄，方便社區團體物色最適合的土地。目錄將會配置不同的篩選工具、實地照片及分佈地圖。

Hear what our Collaborators say

聽聽社區伙伴的 協作經驗

“CollaborateHK has all the ingredients for an exciting and empowering platform for local non-profits to take their aspirations to the next level; the dedicated and flexible team has shown all the know-how and savvy required to engage sincerely with all sides of the political landscape.”

Mike He
CHK Design Advisor
Founder, the Office as a Project

「作為一個資源匱乏的基層民間團體，幸好有非常香港的團體的協助，例如提供專業意見、負責設計圖及宣傳單張、舉辦公眾諮詢，以及聯絡相關官員，申請才能順利進行。」

鐘婉儀
天水圍社區發展網絡總幹事

「非常協作擔當著民間、專業人士與政府的溝通橋樑，令社區的想像變成一個符合政府施政框架的可行計劃。」

陳三才
智在環保主席

Join us!



🌐 www.collaboratehk.org
✉ joinus@collaboratehk.org
☎ 2850 6678

f Very Hong Kong 非常香港
📍 Very Hong Kong